
Zápis z 1. zasedání 47. konventu Chrudimského seniorátu
konaného dne 14. listopadu 2015 v Chrudimi od 9 hodin

1) Úvodní pobožnost – Drahomíra Havlíčková-Dušková
píseň - 162, text - Žalm 90
Vzpomínka na zesnulé pracovníky – Jakub Keller (modlitba a píseň 635)

2) Procedurální záležitosti – vede Jakub Keller
prezence (viz prezenční listina); počet přítomných konventuálů je 59, dále jsou přítomni poradci 
konventu a hosté

Povolání poradců:
SV navrhuje přiznat členství Františkovi Plecháčkovi, který je druhým farářem v Pardubicích
pro – většina /proti  /zdrželi se  - povolán za člena konventu
SV navrhuje přiznat členství Dagmar Hrubantové, nemocniční kaplance působící na území seniorátu
pro - většina /proti  /zdrželi se  - povolána za členku konventu
SV navrhuje povolat jako poradce Michala Brandu, který od října nastoupil na místo seniorátního 
kazatele a bude dnes volen
pro - většina /proti  /zdrželi se  - povolán za poradce konventu
SV navrhuje povolat jako poradce konventu z řad kazatelů mimo službu Jaroslava Féra
pro - většina /proti  /zdrželi se  - povolán za poradce konventu
SV navrhuje povolat jako poradce konventu z řad bývalých členů SV Pavla Honzala
pro - většina /proti  /zdrželi se  - povolán za poradce konventu
SV navrhuje povolat jako poradce konventu ze zástupců poradních odborů Jakuba Juna zastupujícího 
SOM (seniorátní odbor mládeže)
pro - většina /proti  /zdrželi se  - povolán jako poradce konventu

Slib poslanců a poradců (JVŘ 12,7) – poslanci a poradci složili slib:
„Slibuji před Bohem, že během své činnosti na konventu budu svědomitě dbát svědectví Písma 
svatého a ustanovení církevních řádů, aby tak církev ve všem rostla v toho, kterýž jest hlava, totiž v 
Krista.“

Volba zapisovatelů:
bývalé předsednictvo konventu navrhuje zástupce FS Choceň, tedy Hanu Schusterovou a Luďka 
Hájka pro - většina /proti  /zdrželi se  - zvoleni

Volba verifikátorů zápisu:
bývalé předsednictvo konventu navrhuje zástupce FS Semtěš, tedy Josefa Rumla a Janu Stárkovou
pro - většina /proti  /zdrželi se  - zvoleni

Volba skrutátorů:
SV navrhuje, aby volba skrutátorů platila pro všechna zasedání 47. konventu – tedy po 4 roky
(pro - většina /proti 1 /zdrželi se 3 )  - návrh přijat

volíme tedy 6 skrutátorů a 2 náhradníky:
dán návrh: volit 4 skrutátory a 2 náhradníky
pro - většina  /proti  /zdrželi se 2  - návrh přijat
navrženi: Tomáš Plch, Václav Homolka, Blahoslav Tefr, Dalibor Antalík
hlasování aklamací: pro - většina /proti 0 /zdrželi se 2 - zvoleni navržení skutátoři
2 náhradníci - navrženi: Marcela Motyčková, Benjamin Kučera
hlasování aklamací: pro - většina /proti 0 /zdrželi se 1  - zvoleni navržení náhradníci
 

Schválení programu zasedání
SV navrhuje dvě úpravy programu:
- do bodu 3) zařadit: „volba 1. náhradníka SV z řady kazatelů“
(první náhradník SV P.Peňáz byl zvolen na období 2009-2015, končí mu tedy volební období)
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pro - většina /proti 0 /zdrželi se 0 - návrh přijat
- bod 7) rozšířit: „projednání návrhů z rozpravy a návrhu staršovstva ze Sloupnice“
pro - většina /proti 0 /zdrželi se 0 - návrh přijat

hlasování o navrženém programu 1. zasedání 47. konventu s přijatými úpravami
pro - většina /proti 0 /zdrželi se 0 – program byl přijat

Usnesení o úhradě nákladů
SV předkládá tento návrh: Náklady jednání konventu budou hrazeny ze seniorátních repartic.
pro - většina /proti 0 /zdrželi se 4 – návrh přijat
Vyhlášena dobrovolná sbírka na příspěvek na  úhradu nákladů konventu.

3) Volby
Volba předsedy konventu (rozdány hlasovací lístky)
Technická poznámka: J.Plecháček – zkontrolovat počet konventuálů s právem hlasovacím
- přepočítáno podle prezenční listiny: 59 přítomných konventuálů s právem hlasovacím

navrženi a návrh přijali (tajná volba):
Anna Lavická 43, Daniel Tomeš 6, Miloš Hübner 10
předsedou konventu zvolena Anna Lavická – přejímá vedení konventu

Volba zbylých tří členů předsednictva – vede Anna Lavická
- souběžně rozprava ke zprávám a rozhodnutí o zprávách (Tisk č.2-9)

Volby: Volba 2. člena předsednictva konventu z řad kazatelů 
navrženi a návrh přijali:
Daniel Tomeš 22, Václav Hurt 9, Ladislav Havelka 7, Miloš Hübner 21

užší volba: Daniel Tomeš 31, Miloš Hübner 26 – zvolen Daniel Tomeš

Volba dvou členů předsednictva konventu z řad presbyterů: navrženi a návrh přijali:
Luděk Hájek 42, Michal Sadílek 32, Martin Plecháček 41 
– zvoleni Luděk Hájek a Martin Plecháček

Luděk Hájek – zvolen do předsednictva, proto je třeba zvolit nového zapisovatele:
návrh – zvolit zapisovatele ze sboru Chrudim –  sestra Jarmila Skálová 
pro - většina /proti  /zdrželi se  - zapisovatelkou zvolena Jarmila Skálová (ujímá se funkce)

Volba dvou náhradníků do předsednictva konventu z řad farářů – navrženi a návrh přilali:
Miloš Hübner 43, Václav Hurt 30, Dalibor Antalík 36
- zvolen prvním náhradníkem Miloš Hübner a druhým náhradníkem Dalibor Antalík

Volba dvou náhradníků do předsednictva konventu z řad laiků – navrženi a návrh přijali:
Jan Marek 34, Michal Sadílek 39, Radka Závorková  35
- zvolen prvním náhradníkem Michal Sadílek a druhou náhradnicí Radka Zázvorková

Rozprava
Vojen Syrovátka: ke zprávě SV – vizitace ve sboru ve Vilémově, prospěšná, v přátelském duchu, z 
následného rozhovoru  ve sboru vzešel návrh, který je předložen konventu (konvent přijal, že to bude 
návrh z rozpravy, bude projednán s dalšími návrhy z rozpravy – Návrh č.4)

Miloš Hübner: pochvala SV za opatření ohledně archivace seniorátních materiálů – výzva k hledání 
dalších materiálů na půdě sborů. 
Situace ve vztahu k uprchlíkům po atentátu v Paříži – jsou dva tábory (přijímat, nepřijímat) prosba - 
nepolarizovat situaci, v kázáních, rozhovorech hledat teologickou interpretaci ne ideologickou, 
integrace trvá po tři generace, problémy ponesou děti a vnuci, je třeba počítat s potížemi, věřím, že nás
Pán Bůh neopustí i přes problémy

Jaromír Vyskočil ml.: Problematika mládeže a dětí v seniorátu – mládeže je málo. Máme volit faráře 
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pro mládež – bude to mít vztah k sen. reparticím, na rozpočet – cestovné 36.000, příspěvek na byt – 
velké rozpětí. Br.Branda byl povolán dopředu, s mírným rozporem s círk. řády. Budou se zvyšovat 
odvody. Je nutné povolávat sen.  faráře? Není připravena náhr. varianta sen. repartic. Dá se pozvednout
úroveň mládeže? (Při pohledu zpět do zprávy br.faráře pro mládež Lukáše Ondry – se to nedařilo.) Je 
to výzva, můžeme mu fandit, ale  nedaří-li se to místnímu faráři? Nebudou finance přílišná zátěž pro 
sbory? 
Odpověď Anny Lavické: šlo o úkol z minulého konventu, tím se plní jeho usnesení

Jakub Keller: očekával podobný názor, ne tak vyostřený, šlo o většinovou vůli z min. konventu. O 
dočasném povolání se SV radil se synodní radou – SR dočasné povolání schválila. SV této věci 
věnoval hodně času. Finanční věci - ano, bude něco stát, když chceme práci, je to i v jiných 
seniorátech, farářům je přispíváno i na bydlení – 3.500 je formulován jako strop. Těšte se na tu práci. 
Je připraven variantní rozpočet – je ale vyšší (ne nižší). Plánovaný schodek doplatíme z našetřeného. V
seniorátu byl farář pro mládež, bylo s tím počítáno v rozpočtu i po odchodu br.far.L.Ondry, pak byly 
repartice sníženy.
Technická poznámka: Jaromír Vyskočil ml.: církevní řády – dočasné povolání do zasedání konventu
– od ordinace, tj.18.10. (povolán však byl od 1.10.) 
Jan Plecháček – vysvětlení: nedokonalost řádu, aby mohl být kazatel ordinován, musí být povolán na 
určité místo
 

Blahoslav Tefr: k problematice mládeže – vloni inicioval, aby se farář pro mládež hledal a aby se 
zmapovala situace dětí a mládeže. Farář pro mládež je velmi důležitý. Schůzky mládeže pravidelně jen
v 7 sborech, jen ve 2 každý týden. Je třeba farář pro mládež, spolupráce se staršovstvy, snažit se 
podchytit i jednotlivce, aby se jednotlivá mládež ve sborech neztrácela (mládež - budoucnost sborů). 
Když se náklady rozpočítají na  víc než 20 sborů, není to nadměrné.

Vojen Syrovátka: ČCE je v obtížném období, je nutno přemýšlet do budoucnosti  - sbory se budou 
muset spojovat, bude více třeba práce odborů, práci soustřeďovat, organizovat, být připraveni na 
budoucnost. Je dobře, že mládež má svůj odbor, farář bude s jejich odborem spolupracovat. Br. Branda
má v povolací listině pracovní náplň mnohem širší než min.farář pro mládež, jeho služba bude celému 
seniorátu.

J. Plecháček: k rozpočtu: V cestovném jsou kalkulovány i dvoje bohoslužby měsíčně, předpokládá 
se služba po celém seniorátu, počítá se s jeho slevou na železnici, cestné do sídla seniorátu (3.000,- 
měsíčně viz rozpočet ř.512.800 =36.000,- ). Náklady na bydlení – v rozpočtu – ř. 518.800 ostatní 
služby farář pro mládež = 45.600,-. Odvod do PF – ř. 581 = 46.150,-

Jakub Jun, poradce za SOM: farář pro mládež je třeba, i když je mládežníků méně, jeho pomoc bude 
organizační a hlavně teologická, což je pro mládež důležité pro rozvíjení důchovní.

Václav Hurt: volba seniorátního kazatele je rozumná věc, bude pracovat pro mládež, ale i pro 
seniorát. I senior potřebuje zástup při cestách po seniorátu. Navrhuje  uhradit br.Brandovi všechny 
náklady – Jan Plecháček - již nelze.

Daniel Ženatý: jsem pro volbu. Souvisí to s tím, co říkal na začátku Miloš Hübner. Žijeme ve vážné 
době, s dobou si nevíme rady, – je to naše vlastní krize. Jaké jsou naše hodnoty? Přicházejí lidé s 
jasnými hodnotami. Dorůstající děti potřebují pomoc, vedení.

Jakub Keller zve Michala Brandu, aby se představil. 
Omlouvá se za ducha debaty. Podle usnesení konventu jsme to chtěli. Nyní otázka: Chtěli jsme to? I 
menší senioráty mají sen.kazatele – v budoucnu bychom mohli mít na celý úvazek.

Michal Branda: děkuje za prostor i rozpravu, chápe finanční starosti, neslibuje, že když ho zvolíme, 
křivky poletí nahoru. Úvodní slovo o králi Davidovi, který porazil Goliáše, ale musí se skrývat 
před Saulem. 1.S.22,2. David se stal velitelem lidí, kteří stáli na okraji společnosti. Naše církev je 
otevřená. Chce být pozorný k nesmělým a k osamělým, k těm, kdo se obávají vstoupit do uzavřeného 
kolektivu. Velké potěšení je pro něho touha mládežníků po větší duchovní hloubce. (spolupráce se 
SOM, akce každý měsíc, v létě brigáda, být spolu)
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Volba Michala Brandy seniorátním jáhnem – řídí Daniel Tomeš
jediný kandidát, tajná volba: pro 53/proti 2 / zdrželi se 4 – bratr Michal Branda byl zvolen

Odchod 2 poslanců z Hradiště – J.Kučera a R.Závorkové (pohřeb ve sboru) – zbývá 57 poslanců

Volba poslanců seniorátního shromáždění Jeronýmovy jednoty – tisk č. 21
Václav Hurt: změna v Litomyšli – náhradník Milan Dvořák
předsednictvo navrhuje zvolit poslance jako celek (nikdo nepožaduje tajnou volbu), 
pro – většina/proti 0/ zdrželi se 1 - poslanci zvoleni 

Volba 1.náhradníka seniorátního výboru z řad kazatelů
Jan Plecháček – vysvětlení – náhradník nastupuje do funce do nejbližšího konventu, kde je řádně 
zvolen člen SV, náhradník se vrací znovu do role náhradníka
navrženi a návrh přijali:
František Plecháček 29, Dalibor Antalík 28 – zvolen 1. náhradníkem SV František Plecháček

Pokračování rozpravy:
seznámení se s návrhem FS Sloupnice – na obnovení okrskových presbyterních konferencí (alespoň 
1x ročně)
Petr Peňáz: před lety byl v seniorátu dotazník, počítá se se spojováním sborů, staršovstva a členové se
vzájemně neznají, proto je potřeba se scházet 

Luděk Hájek: v církvi 5 let, návrh považuje za přínosný, otázka, jak by presbyterní konference 
vypadaly, slyšel od starších členů, že šlo o formální záležitost – odpovědi na otázky. 

Petr Peňáz: je to záležitost církve, povinnost pro presbytery. Bude obtížné najít program i delegáty. 
Ale situace si to vyžaduje.

Miloš Hübner: rozumí návrhu, ale účel by asi neplnil. Některé sbory dříve otázky odmítly a  
povinnost je problematická. Je pro, ale ne povinně, ne pravidelně. 

Petr Peňáz: je to úkol a povinnost shůry.

Hana Capoušková: na konferencích mluvívali faráři, presbyteři ne. Považuje za podstatné. Měli by si 
říci presbyteři, zda to chtějí.

Anna Lavická: otázka stanovit okrsky

Václav Hurt: laikům chybí rozhovor s ostatními. Kazatelé mají pastorálky, laici také potřebují prostor.
Dobrý nápad, snad 1x ročně by se čas našel. Byly sankce za nesplnění? Je pro ráz dialogu s 
moderátorem. Faráři ať moc nemluví.

Daniel Ženatý: potřebujeme scházet se, spolu mluvit,  ale nefunguje to (viz seniorátní setkávání 
generací)

Blahoslav Tefr: návrh by podpořil, i když získat presbytery bude složité. Čeká nás slučování, 
setkávání by mohlo být přínosné k poznání – s kým se budeme chtít spojit.

Jan Plecháček: návrh na změnu programu – nyní hlasovat o návrhu

Jakub Keller: aby presbyteři řekli, co chtějí, návrh na hlasování nejdříve laických poslanců

Luděk Hájek: návrh hlasovat v odpoledním zasedání, při obědě - možnost rozhovoru

Daniel Ženatý: souhlasí, ať se presbyteři vyjádří

Jan Kubíček: návrh: zaslat návrh do sborů k vyjádření, za rok by konvent přijal rozhodnutí

Petr Peňáz: netýkalo by se jen presbyterů, mohli by se scházet i další členové sborů

Vojen Syrovátka: nyní průzkum mínění presbyterů, hlasování později
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Výzva k průzkumnému hlasování laiků k návrhu obnovení okrskových presbyterních konferencí:
pro 27/proti 0/zdrželi se 12

Píseň 545 Oběd Píseň 604

4) Projednávání ekonomických materiálů
Jednání vede Martin Plecháček - Tisk 10  - rozprava

Jan Plecháček: omlouvá s.Ritzingerovou, seniorátní účetní
Rozpočet na rok 2016 je sestaven podle minulých let, rozdíl souvisí s volbou seniorátního jáhna.
Schodek je navržen ve výši 45.150,- při navýšení repartic na 200.000,-
Schodek roku 2014 činí 11.242,43 Kč, což je cca 1/3 proti plánovanému rozpočtu pro rok 2014.
Rozpočet na rok 2016 byl sestaven konzervativně, seniorát má ještě rezervy z minulých let (cca 
230.000), schodek je vysoký, do budoucna s takto vysokým schodkem počítat nemůžeme. 
SV má i alternativu, pro případ, že by někdo požadoval vyrovnaný rozpočet.

Zpráva revizorů hospodaření - tisk 13 – bez připomínek
Hlasování o schválení – pro – většina/ proti  0/ zdrželi se  0 – zpráva přijata

Blahoslav Tefr: připomínka – zpráva je bez podpisů, nebudou-li příště revizoři přítomni, měli by 
zprávu podepsat, pak tisk oskenovaný s podpisy zařadit mezi tisky

Tisk č.10 – Skutečnost 2014, rozpočet 2016
návrh č.1 – schválení hospodaření chrudimského seniorátu za rok 2014
návrh na otevření rozpravy: pro  32/ proti  2/ zdrželi se 19 – rozprava otevřena:
Rozprava o výsledku hospodaření 2014 ukončena bez připomínek.

Hlasování o návrhu č.1 z tisku č.10:
„Konvent schvaluje hospodaření chrudimského seniorátu za rok 2014 předložené v tisku č.10 ve 
sloupci Skutečnost 2014. Ztráta za r.2014 byla pokryta z nerozděleného zisku z předchozích let.“
Hlasování: pro – většina /proti 0 /zdrželi se 0 – návrh přijat

Václav Hurt: – žádá o rozdání vyrovnaného rozpočtu a navrhuje schválení bez schodku

Pavel Honzal: technická poznámka - nepožívat pojem „počet vypadá“ 

Jan Plecháček: navrhuje otevřít rozpravu ke zbytku ekonomických materiálů
pro – většina /proti 0 /zdrželi se 1 – rozprava otevřena

dále technická poznámka – Michala Brandu schválit jako člena konventu. 
hlasování o přiznání členství Michalu Brandovi: 
pro – většina /proti 0 /zdržel se 8 – Michal Branda se stal řádným konventuálem

Jan Plecháček: vysvětlení k alternativnímu rozpočtu, bude-li přijat, bude muset být přijat i alternativní
rozpis repartic (viz zadní strana alternativního rozpočtu)

Vojen Syrovátka: nerozdělený přebytek – otázka zda si zachovávat finanční rezervu na budoucnost 
nebo zvýšit odvody hned (a možná podvázat určité aktivity, které se teď konají)

Jan Plecháček: rozdíl v rozpočtech je jen ve výši sen. repartic – o 45.000,-

Benjamin Kučera: k čemu je rezerva, má využití?

Pavel Honzal: upozorňuje na bod o vzniku fondu solidarity, nyní hovoříme o přebytku, zda ho 
rozpustit, a budeme řešit, jak vytvořit nový fond – přebytek dát jako základ budoucího fondu?

Hana Capoušková:– jde o zhruba 2.000 na sbor, je pro vyrovnaný rozpočet

Luděk Hájek: pokud bychom se rozhodli pro vyrovnaný rozpočet navrhuje převést přebytek na Fond 
solidarit
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Blahoslav Tefr: to by nebyla celá částka, navrhuje část, část využít např. na koncert v malém  sboru. 

Jan Plecháček: varuje před rychlými rozhodnutími, spíš nechat na příští konvent. Hospodaření 
seniorátu je odkázáno na seniorátní repartice – je potřeba mít rezervu pro nenadálé výdaje.

Vojen Syrovátka: je pro převedení části přebytků do Fondu solidarity (zkušenost z Hradeckého sen.  
90.let), pokud rozhodování na příští konvent – připravit dobrý návrh na využití přebytku

Luboš Losenický: finance investovat – tedy užít je na faráře pro mládež

Návrh na ukončení rozpravy: pro 38 /proti 8 /zdrželi se 9 – rozprava ukončena

Hlasování o původním návrhu č.2 z tisku č. 10 (se schodkem 45.150,- Kč):
„ Konvent schvaluje rozpočet chrudimského seniorátu na rok 2016 předložený v tisku č.10 ve sloupci 
Rozpočet 2016. Plánovaná ztráta bude hrazena z nerozděleného zisku z předchozích let.“
Hlasování: pro 31 /proti 20 /zdrželi se 6 – schválen rozpočet na rok 2016 se schodkem 45.150,- 

o alternativním návrhu nemusíme hlasovat

Rozpis celocírkevních a seniorátních repartic na rok 2016 - tisk č.12
Rozprava:
Benjamin Kučera: budou repartice stoupat jako personální fond nebo budou zhruba stejné?

Jan Plecháček: odvod do personálního fondu poroste, ještě 2 roky si budeme moci dovolit schodek. 
Repartice musí pokrýt náklady.
Návrh na ukončení rozpravy – přijat
Hlasování o návrhu z tisku č. 12:
„Konvent schvaluje rozdělení seniorátních a celocírkevních repartic pro r.2016 mezi jednotlivé sbory 
podle návrhu v tisku č.12.“
pro – většina /proti 1 /zdrželi se 0 – návrh byl přijat

Návrh č.3 z tisku č.10:
„Konvent se usnáší, že funkční období seniorátních revizorů a jejich náhradníků bude čtyřleté a bude 
se shodovat s funkčím obdobím poslanců 47.konventu.“
Hlasování o návrhu: pro – většina /proti 0 /zdrželi se 3 – návrh přijat

5) řízení o změnách CZ - Tisk č.15 (řídí Daniel Tomeš)
A) Usnesení č. 16/1 týkající se volby poslanců Jeronýmovy jednoty
Volba poslanců a náhradníků shromáždění JJ – CZ § 23, 25 a 28 (přesné znění viz tisk č.15)
Hlasování: pro – většina /proti 0 /zdrželi se 0 – návrh přijat
B) Usnesení č.17/1 týkající se kazatelského reversu – změna Řádu pro kazatele čl. 23 (přesné znění 
viz tisk č.15)
Miloš Hübner – rozvaha nad bodem 7, nechce-li kazatel pohoršit nikoho z jiné církve, nemohl by 
vyslovit svůj názor
Hlasování: pro – většina /proti 0 /zdrželi se 5 – návrh přijat

6) návrh SV na zřízení seniorátního fondu solidarity (Tisk č.17) - rozprava
jednání řídí Anna Lavická
Milan Chyba: vysvětlení - SV k návrhu přistoupil po zralé úvaze, inspirace v Brněnském  seniorátu, 
kde takovýto fond dobře funguje

Václav Hurt: dotaz – použití na cokoliv? 

Milan Chyba: ne – fond by byl určen jen pro úhradu odvodů do personálního fondu, (na technické 
věci je např.JJ)

Jan Kubíček: návrh ho překvapil – duplování celocírkevního fondu solidarity. Jako člen hospodářské 
komise  - nemáme tak chudé sbory. Otázka na SV - kolik sborů požádalo vloni o příspěvek? Dříve se 
sbory v tísni obrátily na bohatší sbory, bylo jim pomoženo.
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Vojen Syrovátka: sbor Vilémov požádal asi před 3 lety o příspěvek. Hodně administrativy. Možnost 
bezúročných půjček, je třeba fond doplňovat (Hradecký seniorát – ještě 1 povinná sbírka, nejen 
dobrovolné dávky)

Pavel Honzal: duplování s celocírkevním fondem -  SR žádá, aby si nejdříve pomohly sbory v 
seniorátu, až pak na SR

Luděk Hájek: sympatie pro Fond solidarity – zdá se mu přílišná individualita v církvi. Navrhuje 
rozšířit o bezúročné půjčky. Libí se mu, že o příspěvcích bude rozhodovat konvent ne jen výbor

Miloš Hübner: silně pro – význam nejen finanční, ale i pro společenství. Potřebujeme o sobě vědět, 
znát skutečnou finanční situaci. 

Daniel Ženatý: je pro, již se osvědčil v brněnském seniorátu, nezamítejme to, nerozšiřovat  na jiné 
účely. Vhodné i příspěvky jednotlivců – na konkrétní pomoc lidé ochotněji přispějí.

Václav Hurt: nemůže Fond prodloužit agónii sborů, které se by se již měly sloučit? Je pro fond ne 
omezený jen na příspěvky na úhradu personálního fondu

Vojen Syrovátka: podává návrh z rozpravy (č.3):
„Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby zajistil vypracování návrhu pro další zasedání konventu o 
převodu části přebytku seniorátního hospodaření do seniorátní fondu solidarity a aby statut fondu 
rozšířil i o další možnosti této solidarity.“

Jan Plecháček: sbory mohou žádat o příspěvky ze solidárních prostředků. Nyní určité prostředky 
zbývají, asi ne dlouho. Solidarita na blízko je prospěšná. Tento fond by mohl vypomoci v naléhavých 
případech.

Pavel Honzal: termín agónie sboru – mluví se o ní 10-15 let, až bude zle, bude se to řešit. Budou řešit 
jiní, když sbor nebude schopen sám.

František Plecháček: je pro jen pro personální fond

Vladimír Špaček: 2 povinné sbírky navíc budou zatěžující.

Blahoslav Tefr: byl by i pro jiné využití, když se ve sboru něco stane, zaplatí se oprava a nezbude na 
PF. Navrhuje, zda by se peníze nedaly využít i na další aktivity (např. koncert), aby to přilákalo další 
lidi.

Jan Plecháček: vysvětlení za předkladatele - dobrovolná sbírka, SV vyzve sbory k vyhlášení, aby se 
nezapomnělo, sbory se rozhodnou, zda sbírku vypíší
Návrh na ukončení rozpravy: pro - většina/proti 0 /zdrželi se 3

Hlasování o návrhu (viz tisk č.17)
„Konvent chrudimského seniorátu zřizuje Fond solidarity Chrudimského seniorátu a usnáši jeho statut 
ve znění uvedeném v tisku nazvaném Zřízení Fondu solidarity Chrudimského seniorátu.“

Hlasování: pro  45/proti  5/zdrželi se 5  - návrh byl přijat

Odchází bratr Jan Kubíček

7) projednání návrhů z rozpravy  a návrhu staršovstva ze Sloupnice (řídí Luděk Hájek)

Návrh FS Sloupnice:
„Konvent Chrudimského seniorátu ukládá seniorátnímu výboru, aby obnovil konání okrskových 
presbyterních konferencí.“
Hlasování: pro 39 /proti 6 /zdrželi se 9 – návrh přijat

Návrh staršovstva FS Vilémov (viz návrh z rozpravy č.4):
„Synod ČCE ukládá synodní radě ČCE, aby zajistila vypracování příručky ku pomoci sborům ČCE, 
jak řešit svou finanční situaci po odluce církve od státu.“ 

Václav Hurt navrhuje přechod k dennímu pořádku: pro 3 /proti 37 /zdrželi se 16
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Daniel Tomeš navrhuje říci 1 hlas pro a 1 proti, pak přistoupit k hlasování

Hana Capoušková: hlas proti – obecná příručka  by příliš nepomohla

Milan Chyba: hlas pro: zátěž pro SR, ale příručka by byla vhodná pomoc i v obecné formě, sbory 
nevědí kudy kam

Hlasování: pro 14 /proti 17 /zdrželi se 24 – návrh nebyl přijat

Návrh Vojena Syrovátky - z rozpravy č. 3: 
„Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby zajistil vypracování návrhu pro další zasedání konventu o 
převodu části přebytku seniorátního hospodaření do seniorátní fondu solidarity a aby statut fondu 
rozšířil i o další možnosti této solidarity.“

návrh na otevření rozpravy: pro – většina /proti 1 / zdrželi se 15 - rozprava k návrhu:

Jaromír Vyskočil : nechat na současném účtu alespoň ještě 1 rok, až podle fungování Fondu

Vojen Syrovátka: stejně by se rozhodovalo až za rok

Blahoslav Tefr: je dobré o tom mluvit, třeba bude návrh na převedení části peněz

Michal Sadílek: otázka, zda rozhodnout hned?

Jan Plecháček: není rozumné ukvapené rozhodování

Petr Beneš: navrhuje rozdělit návrh na dvě části: převedení peněz a rozšíření statutu

Benjamin Kučera: se připojuje k tomuto návrhu

Luděk Hájek: je to jasné, v jednom návrhu jsou dvě věci

Petr Peňáz: důležitější je změna statutu, převod peněz se dá zajistit změnou rozpočtu

návrh na ukončení rozpravy: pro – většina /proti 0 /zdrželi se 4

Hlasování o návrhu Vojena Syrovátky : pro 36 /proti 10 /zdrželi se 10 – návrh byl přijat

8) Volba revizorů hospodaření – řídí Anna Lavická (na celé období konventu):
Jan Plecháček přednáší návrhy SV:
Návrh na revizory hospodaření: 
Věra Netolická (Heřmanův Městec) a Miriam Kalhousová (Pardubice)
revizorky zvoleny aklamací většinou přítomných

návrh na náhradníky:
1. Martina Třasáková (Bukovka)
2. Zuzana Vicherková (Česká Třebová)
náhradnice zvoleny aklamací většinou přítomných

Zpráva o zasedání synodu – otevřena rozprava:

Václav Hurt: synod usnesl novou mzdovou tabulku. V poslední době hodně kazatelů odchází ze 
služby. Je to zneklidňující. Není mnoho vikářů, ještě méně studentů na ETF. Zabývat by se tím měli 
hlavně laici – souvislost s postavením faráře a finančním ohodnocením. Dřívější jistoty byly větší – 
nyní volba farářů max. na 5 let. 
Podává návrh z rozpravy č.2:
„Synod usnáší změnu Řádu pro kazatele čl.28. Z čl.28 se vypouští odstavec 3, tak aby kazatelé mohli 
být opět voleni na 10 let.“
Dále podává návrh z rozpravy č.1:
„Synod ukládá SR, aby navýšila platy kazatelů naší církve od roku 2017 o 20 %. Potřebné finanční 
prostředky budou zajištěny z 50 % zvýšením personálního fondu a z 50 % z náhrad od státu.“

Daniel Ženatý: líbilo by se mu zvýšení platů, přál by to hlavně začínajícím
Vysvětluje, že k omezení doby (volba pouze na 5 let) vedla zkušenost z jiných církví – v současné 
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době není jisté, zda sbory budou schopny faráře 10 let udržet, aby nedocházelo k žalobám. Na ETF je 
v 1.ročníku 1 student za ČCE! Jsme v krizi, je něco v nepořádku.

Jan Plecháček – technická poznámka: Řád pro kazatele – snížení délky volby je mezi r. 2015-2020, je
to přechodné ustanovení. 

František Plecháček: myslí, že zátěž není jen finanční. I v jiných zaměstnáních nebývá dlouhá 
smlouva.
Většinou přijat návrh na ukončení rozpravy.

Hlasování o návrhu č.1:
„Synod ukládá SR, aby navýšila platy kazatelů naší církve od roku 2017 o 20 %. Potřebné finanční 
prostředky budou zajištěny z 50 % zvýšením personálního fondu a z 50 % z náhrad od státu.“
pro 8 /proti  /zdrželi se  - návrh nebyl přijat

Hlasování o návrhu č.2:
„Synod usnáší změnu Řádu pro kazatele čl.28. Z čl.28 se vypouští odstavec 3, tak aby kazatelé mohli 
být opět voleni na 10 let.“
pro 13 /proti  /zdrželi se  - návrh nebyl přijat

Ohlášení
Drahomíra Dušková-Havlíčková: sbor Čáslav a Diakonie v Čáslavi se připojují k akci Krabice od 
bot – je možné se připojit
Jakub Keller: poděkování bývalému předsednictvu za přípravu materiálu pro jednání; chrudimskému 
sboru za přípravu a přijetí. Ohlášena sbírka na úhradu nákladů konventu (přednostně na náklady na 
oběd). 
Pozvání na: instalaci SR v sobotu 21.11. do Prahy; instalaci Benjamina Kučery 22.11. v Opatovicích; 
instalaci Michala Brandy 13.12. v Pardubicích
Anna Lavická: přání Danielu Ženatému do funkce synodního seniora

9) Jednání konventu zakončil modlitbou a požehnáním Jakub Keller
Píseň: 690

zapisovatelé: Hana Schusterová, Luděk Hájek: začátek zasedání, poté: Jarmila Skálová

verifikátoři: Josef Ruml, Jana Stárková

předsedkyně konventu – Anna Lavická
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